
KOMISE RADY MĚSTA

Město Heřmanův Městec
náměstí Míru 4, 538 03 Heřmanův Městec

www.hermanuv-mestec.cz

ZÁPIS
z jednání odborné komise Rady města č. 4/2019

Komise bytové a sociální, 
které se uskutečnilo

v úterý 11.6.2019 od 19:00 hodin 
v DPS U Bažantnice, Heřmanův Městec.

Přítomni: Mgr. Helena Polanská, Bc. Helena Plecháčková, Marie Musilová, Jan Pakoš,
Eliška Volmutová

Omluveni:  ---------------------

Hosté:  JUDr. Tomáš Plavec (místostarosta), Dalimil Nevečeřal (ředitel Spokul HM,
p.o.)

1. Jednání bytové a sociální komise proběhlo v DPS U Bažantnice, kdy byla první
část setkání otevřena obyvatelům DPS (z 16 obyvatel se setkání účastnilo 12).
Tématem  bylo:  „Jak  se  mi  žije  v  Heřmanově  Městci“.  Za  účasti  pana
místostarosty byla vedena živá diskuze. Komise nejprve představila své členy,
včetně jejich profesního zaměření, následně byla představena činnost komise.

Senioři zmínili následující témata k dalšímu řešení:

-  ve městě chybí lavičky (jsou v podstatě pouze v centru města, chybí však
u  ČP,  synagogy,  před  zdravotním  střediskem,  v  sídlištích  -  např.  v  sídl.
U Bažantnice je pouze jedna lavička před dětským hřištěm). Dočasné zajištění
přenosných laviček chybí i při některých společenských akcích (bylo by dobré
na potřeby seniorů pamatovat). 

Rozmístění/konkrétní  počet  trvale  umístěných  laviček  bude  ze  strany
předsedkyně zmapován v průběhu letních prázdnin.

-  na  náměstí  je  aktuálně  nedostatek  odpadkových  košů (např.  na
autobusovém nádraží, kdy se odpadky povalují po chodnících nebo veřejném
prostranství).  Na nedostatky byla komise upozorněna také ze strany občanů.
Dle sdělení pana místostarosty je uvedený problém již v řešení.
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- trasu mezi DPS U Bažantnice a sokolovnou považují senioři za rizikovou
(dle  jejich  sdělení  jsou  na  chodnících  nerovnosti).  Stejně  tak  se  v  případě
deštivého počasí objevují před DPS U Bažantnice kaluže větších rozměrů, které
seniorům brání v bezpečné chůzi po chodníku.

- jako další rizikovou oblast uvedli obyvatelé DPS pohyb po zámeckém parku
(kolaři zde údajně nedodržují zákaz jízdy na kolech - senioři se necítí bezpečně;
často neslyší, že již mají kolaře za zády). Uvedené se pokusí předsedkyně řešit
s MP, příp. s ředitelstvím DS Zámek.

Pozitivně byla hodnocena změna v gratulacích jubilantům, včetně uspořádané
akce  v  hasičské  zbrojnici.  Dále  pak  sjednocení  nájemného  v  DPS  (pan
místostarosta informoval o přijatých pravidlech atd.).

Obyvatelé  DPS  U  Bažantnice  jsou  také  spokojeni  s  obsahem  Zpravodaje
Leknín (nyní již chodí do DPS pravidelně), včetně pořádání dalších akcí pro
seniory s možností sníženého vstupného.

Pan místostarosta dále přítomné informoval o plánovaných akcích a projektech.
Ochotně odpovídal na dotazy obyvatel DPS.

2. Komise se za přítomnosti seniorů navrátila k opakovaně projednávanému bodu,
tj.  zajištění  společenských  akcí  pro  seniory.  Jak  bylo  zjištěno,  někteří
z nich mají bohaté zkušenosti s účastí na uvedených akcích v jiných městech,
obcích. Možnost uspořádání je z jejich strany velmi vítána.

Diskuze se seniory se také účastnil  pan Nevečeřal  (Spokul  HM, p.o.),  který
všem přítomným předal informace, jak uvedené probíhá v jiných obcích (něko-
lika akcí se již pro představu účastnil). Z diskuze vyplynulo, že uvedená akce v
Heřmanově Městci dosud chybí a její uspořádání je ze strany seniorů vítáno.
Senioři počítají s tím, že se budou na akci finančně podílet formou vstupného.

Následně  bylo  setkání  s  obyvateli  DPS  ukončeno  a  komise  pokračovala
v řádném jednání. Dle sdělení pana Nevečeřala proběhnou navržené akce pro
seniory ve dnech 20.9.2019 a 29.11.2019. Předpokládané náklady na uspořádání
jednoho večera budou činit částku 5.-6. tis. Kč. Možnost uspořádání této akce
byla  ze  strany  komise  na  základě  podnětů  seniorů  iniciována  a  opětovně
projednána (někteří  členové komise projevili  zájem účastnit  se  akce formou
dobrovolnictví).
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S ohledem na výše uvedené, doporučuje komise RM, poskytnout na uspořádání
společenské  akce  pro  seniory  organizaci  Spokul  HM,  p.o.  finanční  podporu
(cca částku 3.tis. Kč). Za vhodné pak považuje, zahrnout v příštím roce podporu
této akce do rozpočtu. Je nepochybné, že počet seniorů ve městě stoupá, kdy je
zároveň ověřeno, že zájem je také ze strany seniorů z okolních obcí.

3. Komise  dále  přijala  podněty  ohledně  bariérovosti  chodníků  v  ulici  Tylova
(konkrétně před čp. 387). Jedná se především o nemožnost využití chodníků ze
strany osob se sníženou schopností pohybu a orientace. 

Dále byla komise upozorněna na událost,  kdy zde téměř došlo k úrazu (ne-
rovnost,  výmoly na chodníku).  S ohledem na uvedené,  kdy je rizikový stav
chodníků ověřen, považuje komise za velmi potřebné, prověřit jejich skutečný
stav, aby k uvedeným událostem do doby řádné rekonstrukce ulice nedocházelo
(tj. nevznikaly ani příp. nároky na náhradu škody ze strany občanů).

Informace o plánovaných úpravách ulice, v souvislosti s realizací tzv. dopravní-
ho terminálu, obdržela komise od pana místostarosty (včetně předpokládaného
časového harmonogramu).

Ohledně bezpečného pohybu osob se sníženou schopností pohybu a orientace
byla dále připomenuta tzv. Pravidla pro umisťování předzahrádek (RM přijata
v předchozím volebním období). Z aktuálních zkušeností komise vyplývá, že
uvedená pravidla nejsou dodržována (není známo, zda je kontrolováno ze strany
Města HM). Chování některých podnikatelů na nám. Míru považuje komise, ve
vztahu k uvedeným osobám, za bariérové a bezohledné (viz. rozmisťování re-
klamních tabulí a vystaveného zboží po celé šířce chodníku). 

4. V průběhu jednání nebyla přijata usnesení komise, nebylo hlasováno.

5. O dalším jednání komise bude předsedkyně v dostatečném termínu informovat.
V plánu je navštívit DPS na Masarykově nám. (otevřená diskuze s obyvateli).

Zasedání komise bylo ukončeno ve 20:45 hodin.

Zapsala: Mgr. Helena Polanská
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